
 
 

"Brave new world? 
Digital taxation and global minimum taxation" 

 
 

Young IFA Network event on 17 September 2019 
at 6.00 p.m. at the offices of CMS Hasche Sigle in Munich 

 
 
The Young IFA Network (Bavarian Section) cordially invites you to the event "Brave new world? - 
Digital taxation and global minimum taxation" on Tuesday, 17 September 2019 at 6.00 p.m. at the 
offices of CMS Hasche Sigle in Munich. 
 
Speakers: 

StB Dipl.-Volksw. Dr. Gregor Gehauf, Global Manager Transfer Pricing, BMW Group 

RA/StB Dr. Andreas Gerten, LL.M. (NYU), Counsel, CMS Hasche Sigle 
 
The OECD/G20 Inclusive Framework on BEPS has agreed on a roadmap to develop new standards 
for appropriate taxation of the digital economy by 2020. The focus is on new approaches to allocate 
taxation rights to countries where products are marketed, coupled with plans to introduce a global 
minimum taxation. The speakers will report on the current state of the discussion and on how busi-
ness and the professions are adapting to the "brave new (tax) world". 
 
Young IFA Network events primarily aim at tax professionals from business, tax administration and 
the professions during the early stages of their careers. In addition to the presentation, the focus is 
on exchanging the latest practical experiences and current questions. The legal situation will be pre-
sented using practical examples and discussed with the participants to facilitate an exchange of ex-
periences. 
 
Following the event, we invite all participants to continue the professional exchange at a get- 
together. 
 
Date: Tuesday, 17 September 2019 
Time: 6.00 p.m. followed by a get-together 
Venue: CMS Hasche Sigle, Nymphenburger Str. 12, 80335 Munich 
 
Presentations and discussions will be held in German. 
 
Registration 
Please register with Jemina Hellmann (jemina.hellmann@cms-hs.com) by 13 September 2019. 
 
If you are interested in becoming a member of the German IFA, you can find information and the 
registration form under the following link: 
http://www.ifa-deutschland.de/mitgliedschaft/. 
 
We look forward to welcoming you.  
 
Kind regards 
 
Dr. Gregor Gehauf  Dr. Andreas Gerten 



 
 

"Brave new world? 
Digitalsteuer und globale Mindestbesteuerung" 

 
 

Young IFA Network-Veranstaltung am 17. September 2019 
um 18.00 Uhr bei CMS Hasche Sigle in München 

 
 
Das Bayerische Young IFA Network lädt Sie herzlich zur Veranstaltung zu dem Thema "Brave new 
world? – Digitalsteuer und globale Mindestbesteuerung" am Dienstag, den 17. September 2019 
um 18.00 Uhr bei CMS Hasche Sigle in München ein. 
 
Referenten: 

Herr StB Dipl.-Volksw. Dr. Gregor Gehauf, Global Manager Transfer Pricing, BMW Group 

Herr RA/StB Dr. Andreas Gerten, LL.M. (NYU), Counsel, CMS Hasche Sigle 
 
Das "OECD/G20 Inclusive Framework on BEPS" hat sich auf einen Fahrplan zur Entwicklung neuer 
Standards für eine angemessene Besteuerung der digitalisierten Wirtschaft bis 2020 verständigt. Im 
Fokus stehen Vorschläge, die Besteuerungsrechte dahin lenken zu wollen, wo Produkte vermarktet 
werden, gepaart mit Plänen zur Einführung einer globalen Mindestbesteuerung. Die Referenten be-
richten zum aktuellen Stand der Diskussion und darüber, wie sich Wirtschaft und Beraterschaft auf 
die "schöne neue (Steuer-)Welt" einstellen. 
 
Young IFA Network-Veranstaltungen richten sich verstärkt an jüngere Kolleginnen und Kollegen aus 
der Wirtschaft, der Finanzverwaltung und der Beratung. Neben dem Vortrag steht der Austausch 
über aktuelle Erfahrungen und Fragen im Vordergrund. Die Rechtslage wird anhand praktischer Bei-
spielsfälle dargestellt und mit den Teilnehmern diskutiert, sodass eine Möglichkeit zum Erfahrungs-
austausch besteht. 
 
Im Anschluss an die Veranstaltung laden wir alle Teilnehmer ein, den fachlichen Austausch bei ei-
nem Get-Together fortzusetzen. 
 
Datum: Dienstag, den 17. September 2019 
Zeit: 18.00 Uhr mit anschließendem Get-Together 
Ort: CMS Hasche Sigle, Nymphenburger Str. 12, 80335 München 
 
Anmeldung 
Bitte melden Sie sich bis zum 13. September 2019 bei Frau Jemina Hellmann  
(jemina.hellmann@cms-hs.com) an. 
 
Wenn Sie Interesse an einer Mitgliedschaft bei der Deutschen IFA haben, können Sie unter dem fol-
genden Link Informationen und Anmeldeformular einsehen: 
http://www.ifa-deutschland.de/mitgliedschaft/. 
 
Über Ihre Teilnahme freuen wir uns.  
 
Herzliche Grüße 
 
Dr. Gregor Gehauf  Dr. Andreas Gerten 




